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Numbrituvastusega kaamerate vôrgustiku ja sellega seonduva andmcbaasi kohta

Politsei- ja piirivalveamet kasutab ule-eestilist enam kui 200 numbrituvastuskaamerast koosnevat
vOrgustikku, kus iga kuu tehakse soidukitest enam kui 20 miijonit pilti, kirjutas tana avaldatud ar
tiklis valjaanne Eesti Ekspress.1

Pobja prefektuuri kriminaalburoo juht Urmet Tambre sOnul on kokku politsei kasutuses 250 numb
rituvastuskaamerat, miilest praegu tootab 228. Kaamerad on paigutatud kOigisse maakondadesse,
ent koige rohkem kaameraid on Harju-, Tartu- ja Viljandimaal fling reeglina asuvad need oluliste
ristmike vOi asulate sissesoitude juures.

Samas pole sellist politsei kasutuses olevat kaamerate vOrgustikku, mis registreerib näiteks auto lah
kumise Tallinnast ja joudmise Tartusse vOi mujale, Riigikogu ja laiemal Uhiskondlikul tasandil Ees
tis kunagi arutatud ning uheski seaduses seda ei mainita. Raakimata sellest, et Riigikogu oleks lan
getanud otsuse sellise, ilmseigelt tosiselt eraelu puutumatuse pOhiOigust riivava süsteemi rajami
seks. SeetOttu puudub ka regulatsioon, millega oleks kehtestatud konealuse süsteemi opereerimise
ja selie kaudu kogutud andmete kasutamise piirangud.

Kuigi Teie, hr peaminister, valjendasite mOne aasta eest seisukohta, et misugust kaamerate vOrgus
tikku, miliega kogutakse andmeid ka autode kohta, mule kasutamisel pole pandud toime Oigusrik
kumisi, ci tohiks Eestisse rajada, olete samas peaministrina teadlik, et just selline vorgustik on sa
laja rajatud.

NuUd aga vdidate Eesti Ekspressi andmeil, et seile telmilise sUsteemiga mina kursis ci ole.” Samas
vaimus utleb endine siseminister Lauri Laanemets, et “ausalt aeldes ei teadnud, et selline süsteem
on olemas” fling justiitsminister Liisa-Ly Pakosta lisab, et olen tegelikult pariselt Uilatunud.’

KokkuvOttes jaab mulje, et poliitikud kas valetavad, nagu nad ei teaks kOnealuse süsteemi rajami
sest midagi, vOi siis talitavad Eesti Vabariigis jOustruktuurid omasoodu, jima poliitilise juhtimiseta.
MOlemal juhul on olukord vastuvöetamatu.

Eeinevaga seoses on mcii Teile jiirgmised kilsimused:

1. Palun kirjeldage tapsemalt konealust sUsteemi. Mitmest kaamerast see praegu moodustub?
Millist infot ja kelle kohta selle süsteemi kohta kogutakse? Kuhu ja kui kauaks see
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informatsioon talietatakse? Kes vastavale infole ligi paasevad? Milleks on lubatud infot ka
sutada? Kuidas on tagatud, et infot ei kasutataks muudel eesmarkidel? Kui kaua infot sailita
takse? Jne.

2. Kas olete peaministrina olnud konealuse sUsteemi rajamisest teadlik? Kui jah, siis miks olete
arvanud selie vastuvOetavaks, olgugi et kusimust ci ole ci Riigikogus ega uhiskonnas laie
malt arutatud? Kui ci, siis kuidas on voimalik niisuguste susteemide rajamine jima peami
nistri, siseministri ja justiitsministri teadmiseta?

3. Kelie otsusel ja korraldusel on konealune süsteem rajatud?

4. Millised on piaanid konealuse süsteemi edasiseks kasutamiseks ja laiendamiseks?

5. Kas avalikkuse teadmata on rajatud teisigi süstceme, millega kogutakse kodanike kohta
massiliselt infot? Palun andke ulevaade kOgist sellistest susteemidest — nil juba kasutusel
olevatest kui ka rajatavatest ja planeeritavatest.

Lugupidamisega
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